

Divadla J. K. Tyla v Plzni). Pro děti Princezna Pampeliška. 1949 div. sál v Ld, jeviště DS Úhlavan.

INFORMACE OÚ pro MČAD Vojtěch Laštovka. Rkp. 2001. 2 s. kART; Místopis okresu zprac. Vítězslav Fremr. Rkp. 2000. kART. Javorin II, s. 93; Ve službách Thálie II, s. 334. ŠTĚNOVICE. Divadelní ochotník 1926, č. 3, s. 35. NK. kART: Dok. KPS-D Plzeň. SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.



LS 1958 Honza doktorem ad. Po roce zanikl.

ŠTĚNOVICKÝ BOREK, viz též NEBÍLOVSKÝ BOREK, o. Plzeň-jih

ŠTĚPANICKÁ LHOTA, m. č. obce BENECKO, o. Semily 1886 Paličova dcera, ale hrálo se i dříve. ODi organizoval rod Kubátů. V létě v přírodě pod Poustkou a U lomu, v zimě v hostinci Pod hradem. Oblíbeny romantické a hrdinské hry. *DO NJS* zal. začátkem 1913, 56 členů. Před 1914 ročně 3 představení. 1920 7x, 1921-1930 27 představení, 50 členů. Od 1926 členem Krkonošské župy ÚMDOČ, 1929 zde župní sjezd. 1928 dramatizace Cikánů (Mácha) v lomu, dále např. Děvče od Čerchova, Bělohorská mračna.

INFORMACE pro MČAD: Místopis okresu zprac. Václav Votoček. Rkp. 1998-2000. kART. GERSTNER, Miloš: Pojďte s námi do divadla. Vzpomínky na ochotnické divadlo v západních Krkonoších. Krkonoše 1983, č. 3-8, vždy s. 26-27.

ŠTĚPÁNKOVICE, o. Opava

ODi po 1918, skončilo 1938 zábořem obce. 1957-1960 *DS OB* 8 her, 1964 postaven KD s div. sálem. V 80. letech přestal sloužit jako divadlo. Přesto se soubor nevzdal. 1966 zal. *DDS ZDŠ*, ved. a r. J. Katolický, Měsíc v anténách, Lotras Buriburda, Latka, Cínový vojáček, 1969 Komédie o hvězdě, 1971 Bílý bizon, Jak děti zachránily svět, 1976 Docela obyčejné věci. Pravidelná účast v okr. soutěžích. 1978 Štěpánkovický divadelní máj. *DS OB* 1979 Neočekávaný host, působil i v 1. pol. 80. let.

INFORMACE pro MČAD: Místopis okresu zprac. St. Macek. Rkp. 1998-2002. kART. Divadlo na Moravě I, s. 83. FLORIÁN, František: Vzpomínky účastníka. 1999. 1 s. kART. DSZMO: Pl 1978. SOKA Opava: Fond ONV Opava.

ŠTĚPÁNOV, m. č. města SKUTEČ, o. Chrudim

V 2. pol. 19. stol. *SDO Dobroslav*. 1913 *Dramatický DO*. 1939 *SDO* činný do 50. let 20. stol.

NĚMEČEK, A.: Divadelní soubory v okolí Luže. Rkp. pro MČAD. 1997. kART. SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.

ŠTĚPÁNOV, viz též MORAVSKÁ HUZOVÁ, o. Olomouc 1864 zal. v Hnojicích Čtenářsko-pěvecký spolek Vlastimil. Členy byli a divadlo s ním hráli i Češi ze Štěpánova. 1883 *Občanská beseda*, mládež postavila U Vyhánků nové jeviště s vybavením. Téhož roku 4 představení. 1894 *studenti* Svatojánská pouť (Šamberk). H. U Vyhánků, *spolek Jaroslav* od 1907 v Dočkalově hostinci. 1924 první řádné jeviště v nové sokolovně, 1927 druhé řádné jeviště v DD. V pol. 20. let sál U Vyhánků přestavěn na biograf. 1929 hrály *Sokol*, *Orel*, *DTJ* U Vyhánků, Dokoupilů a v sokolovně. Např. Fořt, Hais Týnecký, Mařík. Za rok 11 představení. 1930 mimo uvedené organizace ještě *Skupina Unie dřevodělníků*, odbočka *Katolických žen a dívek* a německý *Arbeiterturnverein* provedli 15 her. 1931 17 premiér, mj. Obrácení Ferdyše

Pištory, 1932 15. Repertoár náročnější, mj. Kvapil, Jirásek, Mahen, Ostrovskij. Hrály i *MSRD*, *SDH* 15 novinek (Oblaka), *DO NJ*, *Beseda pravoslavné mládeže*. 1934 22 představení, 1935 19, 1936 21, 1937 15, 1938 13. Na repertoáru Bílá nemoc, Matka, Maryša, Naši furianti, Fidlovačka ad. 1939 významné hostování olomouckého divadla s Prodanou nevěstou. Po zákazu činnosti českých spolků 1941 častá hostování profes. herců, hl. Nedošínská, Pištěk, Štěpničková, Veverka, Kabátová, Schráníl, Stréček Krőpal.

1945 2 ochotnická představení. DS Orla 1946 Naši furianti, Broučci, Písně dcery ducha mého, vlastní jeviště. 1947 10 představení, mj. Noc na Karlštejně. Hrály i Sokol, *Katolický Junák*, v DD nový *DS SČM*. Např. Pasekáři, U bílého koníčka, RUR, Goralí, Otec svého syna, Falešná kočička, Jan Výrava, Kutnohorští havíři, Hvězdy nad hradem (Krpata), Polibek královský, U panského dvora. Ke 100. výročí zrušení roboty hrál velký komparz občanů v Janu Výravovi. DS Sokol Sněhová královna, Mistr Petr Pleticha, vyvrcholením opereta U panského dvora, tím v podstatě jeho činnost skončila. ČSM např. Tvrdohlavá žena, Divotvorný klobouk, 1956 Lucerna. Do té doby 3-13 her ročně. Pravidelně i autobusové zájezdy do profes. divadla v Olomouci, ODi začalo upadat. Zrušen hostinec Fr. Dočkala včetně div. sálu. 1956 po požáru jeviště v sokolovně vybudováno do dnešní podoby. V tomto roce oživení ODi uč. Grusem, s *žáky školy* např. Sněhová královna, Ferda Mravenec. Poté Samota, Chudák manžel, Dalskabáty, hříšná ves, opereta Divá Bára (Fiala). 1963 DS Sokol ještě Lucerna. 1977 jeviště v DD ustoupilo výstavbě sídliště. Téhož roku obnovil SSM, Princezna Žofinka a drak Dynamit, Šipková Růženka, Vodník Mařenka. ODi skončilo 1979. 2000 zal. *DS Berani*, ved. M. Folprecht a A. Uvížl. Zah. pohádkou O Žofince a Dynamitovi, r. J. Čep. DS *Štěk*, ved. J. Chmelařová.

INFORMACE pro MČAD zprac. A. Nakládal. Rkp. 1998. 2 s. kART. Divadlo na Moravě I, s. 72; Zprávy Orla 1946.

KRÁČMAR, Jiří: Ochotnické divadlo ve Štěpánově. In: Lidová kultura na Hané. Sborník příspěvků ze IV. odborné konference 1995. Olomouc, Vlastivědné muzeum a Vlastivědná společnost muzejní 1996. 7 s. kART. KRÁČMAR, Jiří: Ochotnické divadlo ve Štěpánově opět žije. Naše noviny, červenec 2000, s. 6.

LÝSEK, Mojmir: Divadelní ochotníci. Naše noviny, červenec 2000, s. 6. NEMRAVA, Květoslav: Historie dramaticko-pěveckého spolku Vlastimil v Hnojicích. In: Lidová kultura na Hané. Sborník příspěvků ze IV. odborné konference 1995. Olomouc, Vlastivědné muzeum a Vlastivědná společnost muzejní 1996, s. 123-126. kART.



Ve 20. letech 20. stol. LD Sokola.

SEZNAM LD Sokola, 1929-1930. Rkp. 9 s. SÚA: Sokol, ka 183. Kopie kART.

ŠTĚPÁNOV, m. č. města PŘELOUČ, o. Pardubice 1933-1939 *SDO*. 1960 *DDS OB*.

INFORMACE pro MČAD: Místopis okresu zprac. Martina Hloušková, SOKA. Rkp. 1999-2000. 43 s. kART. SOKA Pardubice: OkÚ Pardubice, ka 1121: arch. mat. 1933-1936; ONV Pardubice, ka 273: arch. mat. 1960.

ŠTĚPÁNOV NAD SVRATKOU, o. Žďár nad Sázavou 1904-1923 *Sdružení divadelních ochotníků*. Po 1945(?) *DS OB*.

INFORMACE pro MČAD zprac. Alena Kratochvílová. 1999. ZBOŘILOVÁ, Libuše: Seznam divadelních souborů Jihomoravského kraje. Rkp. 1997, s. 13. kART. A Městského M v Bystřici nad Perštejnem: Protokolní knížka divadelních ochotníků ve Štěpánově.

ŠTĚPÁNOVICE, o. Brno-venkov 1991 zal. *Divadelní společnost Špunt ach!*

Divadlo na Moravě 3, s. 52.